
 
 
Geachte mevrouw/meneer, 
 
Fijn dat u zich heeft aangemeld voor de nieuwsbrief over de natuur- en stikstofopgave in de regio 
Zuid-Kennemerland. Graag informeer ik u over de stand van zaken en wat u komende tijd kunt 
verwachten wat betreft onze drie hoofdopgaven: ontwikkeling van het Natuurnetwerk Nederland 
(NNN), vermindering van de stikstofdepositie en het herstellen van de natuur in het N atura 2000-
gebied.  
 
Waarom ook weer deze drie opgaven? 
Het gaat niet goed met de natuur in Nederland – en in Zuid-Kennemerland. De diversiteit aan planten 
en dieren is sterk verminderd. Het verslechtert door de neerslag van stikstof. De provincie wil daarin 
verandering brengen met het afronden van het Natuurnetwerk Nederland (natuurgebieden 
verbinden zodat planten en dieren meer kansen krijgen), stikstof verminderen (waardoor natuur 
verbetert en er economisch ook weer meer kan) en het herstellen van het kostbare Natura 2000-
gebied Kennemerland-Zuid. 
 
De gebiedstafel 
De drie opgaven worden in gezamenlijkheid besproken aan de zogenoemde gebiedstafel. Hier wordt 
gekeken naar de verbanden tussen de drie opgaven, naar het proces en de aanpak. Aan de 
gebiedstafel zitten vertegenwoordigers van alle belangen: gemeenten, het waterschap, een aantal 
agrariërs en de LTO, een aantal natuurorganisaties, twee drinkwaterbedrijven en enkele 
ondernemersverenigingen.  
Maar de drie opgaven verschillen onderling. Vandaar dat we ook veel gesprekken voeren met 
individuele grondeigenaren over de betekenis van de natuuropgave voor hun situatie. Ten slotte 
informeren we overige bewoners en ondernemers via (social) media en nieuwsbrieven. 
 
Wat is er de afgelopen maanden gebeurd? 
 
Natuurnetwerk 
In het voorjaar is een ecologisch adviesrapport verschenen. Het is een onafhankelijk advies, 
opgesteld door adviesbureau Sweco en geeft inzicht in de ecologische kansen voor het 
Natuurnetwerk in het gebied.  Het advies is besproken aan de gebiedstafel en er is een (digitale) 
informatiebijeenkomst voor grondeigenaren en pachters georganiseerd. Hierbij kon men in gesprek 
met provincie en opstellers van het advies. Hier kwamen zo’n 25 eigenaren/pachters op af.  



Daarnaast zijn we gestart met het voeren van keukentafelgesprekken met individuele 
grondeigenaren. We geven hen een toelichting is gegeven op de opgave, aanpak, uitgangspunten en 
mogelijke consequenties voor het huidige gebruik.  
 
Stikstof 
In mei is een eerste stikstofbrontafel georganiseerd. Met een aantal sectoren en overheden is 
gekeken hoe we tot een lijst van maatregelen komen waarmee we de uitstof van stikstof kunnen 
beperken. Dit zijn zogenoemde bronmaatregelen. Uitkomst is dat we per sector meer informatie 
gaan verzamelen voor een vervolg plaatsvindt. Ten slotte is eind mei een informerende presentatie 
voor de verantwoordelijke wethouders van de gemeenten gegeven. 
 
Natuurherstelmaatregelen 
Provincie en natuurorganisaties hebben een aanvraag ingediend voor ruim 40 miljoen euro van het 
rijksprogramma Natuur. Hier vindt u een nieuwsbericht over die aanvraag. Het bedrag is inmiddels 
toegezegd. Hiermee wordt het mogelijk extra herstelmaatregelen uit te voeren in de Noord-
Hollandse natuurgebieden. In de aanvraag staan maatregelen opgenomen voor de verschillende 
N2000-gebieden, waaronder enkele voor Kennemerland-Zuid en Leyduin.  
 
Wat staat ons nu te doen? 
Natuurnetwerk: voorbereiding uitvoeringsstrategie 
Vanuit het ecologisch advies werken we toe naar het opstellen van een uitvoeringsstrategie. Dit 
wordt het plan van aanpak waarin de provincie beschrijft hoe zij het Natuurnetwerk wil realiseren. 
Het bevat een indeling in deelgebieden, de natuurdoelen, een beschrijving hoe we omgaan met 
grond en planologie, de communicatieplan en de kosten.  
De richting van het plan wordt bepaald door de provinciale opdracht (250 hectare Natuurnetwerk 
afronden, het ecologische advies, de inbreng van keukentafelgesprekken en de gebiedstafel en 
eventueel aanvullend hydrologisch en ecologisch onderzoek.  
 
In september wordt een eerste concept met de grotere gebiedspartners besproken. In oktober 
bespreken we het aangepaste concept aan de gebiedstafel. Daarna krijgen alle belanghebbenden de 
ruimte op de uitvoeringsstrategie te reageren. Er komt echter geen formele inspraakprocedure, 
omdat de strategie geen juridisch document is. Begin 2022 willen we de uitvoeringsstrategie door 
het provinciebestuur laten vastleggen. Parallel aan het maken van de uitvoeringsstrategie gaan we 
door met de keukentafelgesprekken, de voorbereidingen voor het maken van inrichtingsplannen en 
planologische procedures.  
 
Onderzoeken stikstofdepositie 
Met het provinciale regiebureau zijn we aan de slag met de vragen die voortkwamen uit de 
stikstofbrontafel. We willen meer zicht op emissiebronnen, werken aan de kennisuitwisseling en de 
samenwerking van sectoren op verschillende schaalniveaus.  
Speciale aandacht is er voor de verhouding tussen de gebiedsgerichte aanpak op provinciaal en 
landelijk niveau. Er komen namelijk veel vragen binnen over de uitstoot van verschillende sectoren. 
De landelijke en provinciale afspraak is dat alle sectoren naar evenredigheid bijdragen. Dit najaar 
wordt de volgende stikstofbrontafel gehouden. 
 
Natuurherstelmaatregelen 
Het programma Natuur biedt naast geld ook de opgave om een aantal systeemmaatregelen te 
nemen (fase 2), die ook de omgeving van de N2000-gebieden kunnen raken. Voorstellen hiervoor 
moeten de komende tijd met natuurorganisaties worden uitgewerkt. Ze worden in het gebiedsproces 
besproken met belanghebbenden, zoals agrariërs. De verwachting is dat we in de gebiedstafel 
komend najaar meer over de planning en het proces weten. 
 

https://www.noord-holland.nl/Actueel/Archief/2021/Juni_2021/Aanvraag_van_44_miljoen_euro_voor_herstel_Noord_Hollandse_natuur


Ten slotte  
Er zijn nog twee punten waar ik graag uw aandacht voor vraag: 
 
Herbegrenzingsverzoeken 
De provincie heeft ook vanuit Zuid-Kennemerland een aantal herbegrenzingsverzoeken van 
grondeigenaren voor het NNN ontvangen. Eind dit jaar of begin volgend jaar zullen Gedeputeerde 
Staten hier over besluiten.  
 
Enquête 
De provincie organiseert een enquête onder de inwoners van Zuid-Kennemerland over hun relatie 
met de natuur in het gebied. U vindt de enquête via www.noord-holland.nl/zklnatuur. Uiteraard 
nodig ik u graag uit om deze binnen uw netwerk onder de aandacht te brengen. In september maken 
we de resultaten van de enquête bekend. 
 
Ik hoop u hiermee voor nu voldoende te hebben geïnformeerd. Ik besef me dat het complexe 
materie is, voor vragen kunt u altijd via natuurnetwerk.ZKL@noord-holland.nl contact met ons 
opnemen of kijken op onze projectsite www.noord-holland.nl/zuid-kennemerland.  
 
Met vriendelijke groeten, 
 

dhr. drs. Marijn Bos  
Projectmanager natuurnetwerk en stikstof Zuid-Kennemerland 
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